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Gausdal Historielag          
Referat fra Styremøte 14. April 2024 kl.18.00 i Prestegarden. 
 
Frammøtte: Ivar Lauritsen, Gudbrand Myklebø, Inga Johanne Pighaug, Jørgen Moen, Johannes 
Nordgården, Marit Hjelmstad, Svein Fyksen 
Fravær: Siv Anett Jakobsen 
Birgit Kraabøl møtte på sak 46-24. 
Kjell Håkon møtte på sak 50-24. 
 
Jostein Valved, leder i Oppland slekt og data, orienterte om skogfinnene 
og Norsk Skogsfinsk museum som ligger i Grue i Solør. Skogfinnene etablerte seg på Østlandet på 
1600-tallet 
Svedjebruk var skogfinnene eksperter på. De sådde rug og fikk store avlinger når de stadig tok i bruk 
nye områder.  
Han ville gjerne få til et møte om skogfinner her i Gausdal. 
Han mener det har vært mange i Gausdal. Navn som Sveen, Rugsveen og Finntjønnet  tyder på det. Det 
ble bestemt åpent møte i Ø.Gausdal Prestegard 12.oktober kl.12.00 om dette emnet. Vi blir med som 
medarrangør. 
 
Sak 44-24: Referat fra styremøte 12.04.24 godkjent 
 
Sak 45-24: Referater 
Aksjeutbytte fra Orkla 85.920 kr og fra Litra ca. 14.000 kr i 2023 
Klage er sendt på tilskudd til avlingsveger i Ulsrud. Beløpet vi fikk var  på 52000 kr mindre enn det vi 
søkte om. Anton Sønstehage har vært til god hjelp med søknaden. 
Duett regnskapsprogram vil koste oss 7500 kr pr år. Det blir brukt nå. 
Bokgruppa for Gausdalsminner skal heretter bruke skolemuseet til møterom på mandager. 
Det er sendt ut 77 betalingspåminnelser på kontingent. 
Nye medlemmer har fått «Sigstadkort» i velkomstgave. 
Ole Johan er i ferd med å fotografere alle gravsteiner i Gausdal. Han har begynt på kirkegarden i Østre. 
Arne Halvorsen vil gjerne fortsette med å skrive Gausdals Tidende, men i samråd med styret. Ivar har 
hovedansvaret. 
Omvisning på Verksodden i Espedalen 2. juni kl. 12 ved Svein Eggen 
 
Sak 46-24: Navn på Gausdal Vestfjell og Langsua nasjonalpark. 
Birgit orienterte. Ho hadde vært i kontakt med  Kartverket om navnebruken. 
Det ble etter diskusjon vedtatt å sende åpent brev til Kartverket og Nasonalparkstyret med overskrift: 
Skalting og valting med kulturminnenavn i Gausdal. 
 
Sak 47-24 Temadag 12. oktober om Skogfinner.  
Vedtatt (viser til utdelt skriv og  orientering av Jostein Valved ) 
 
 



Sak 48-24: Forslag fra Arne om å skrive temahefte om krigen basert på dagboknotater til Magnhild 
Bøe og Knut Boye. Johannes Nordgården og Gudbrand Myklebø er ansvarlige for korrektur. 
 
Sak 49-24: Innkjøp av kopimaskin til 54000 kr er vedtatt. 
 
Sak 50-24: Orientering om arkiv og rutiner ved Kjell Håkon Reistad.  
Han ga ei fyldig og god orientering om vårt arkiv fra 1996, videre om  
Opplandsarkivet, lover og regler.  Vi fikk i alle fall forståelse for at dette er noe vi må ha respekt for. 
 
Sak 51-24: Regnskap. Utsatt til neste møte 
Sak 52-24: Ny flaggstang i Ulsrud. 
Det ble etter diskusjon flertall for glassfiber. Alternativet var brukt jernstang. 
 
Sak 53-24: Markvandring på Verksodden i Espedalen. 
2. juni kl. 12.00 blir det orientering ved Svein Eggen. Vi oppfordrer til å ta med niste. Dette vil bli 
opplyst om på hjemmesider til historielaget og på det skjer i GD 
 
Sak 54-24: Ulsrud søndag 9.juni «0mvesla» ved Nina Fjeldet.  
Dette er nå under full kontroll med plakater, det skjer i GD, det legges ut på facebook og på 
hjemmesida vår. Ivar og Gudbrand selger bøker og billetter osv. 
 
Sak 55-24: Invitasjon fra Fåberg og Lillehammer Historielag om samarbeid med arrangement i 
forbindelse med utvandrerjubileum i 2025. 
Vi må si nei takk.  Vi har mer enn nok med vårt eget arrangement som er kommet godt i gang. 
 
Sak 56-24: Minnetavle etter trippeldrapet på Madsbakken. 
Slektninger ønsker minnetavle og vi støtter tiltaket. De vil ta kontakt i løpet av sommeren. 
 
Sak 57-24 Eventuelt 
Gudbrand orienterte om minnetavla i Tuvoldsvingen. Teksten der er uleselig og det må gjøres noe 
med den. 
 
Kaffemat: Marit             Referat: Svein 
 
 
 
 
 


